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Protokół  Nr  XX/2012 
z  sesji  Rady  Gminy  Sienno   

odbytej  w  dniu  26  czerwca  2012  roku 
 
                                    Sesja  odbyła  się  w  sali  konferencyjnej  Urzędu  Gminy  Sienno  w  godzinach 
9.00 – 15.00 .  Obradom przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy Antoni  Ćwikliński . 
Protokołował  inspektor  UG  Barbara  Capała . 
 
W  sesji  wzięli udział : 
1.Radnych  Rady  Gminy                                                                          -  15 
2.Wójt  Gminy                                                                                         -  Stanisław  Pora 
3.Sekretarz  Gminy                                                                                  -  Piotr  Dąbrowski 
4.Skarbnik  Gminy                                                                                   -  Jolanta  Karolik 
5.Dyrektor  ZSOiP  w Siennie                                                                  -  Czesław  Sieczka 
6.Dyrektor ZS w  Jaworze  Soleckim                                                       -  Paweł  Niedziela 
7.Redaktor  Rozgłośni  Radiowej „Twoje  Radio  Lipsko”                       -  Władysław  Bajkowski 
8.Przedstawiciele  Firmy  Contino  Epsilon    Sp. z o.o.                          -  4  osoby 
9.Sołtys  wsi  Łęki  Dukielskie                                                                  -  Tomasz  Węgrzyn 
10.Sołtysi  sołectw  Gminy  Sienno                                                          -  18 osób 
11.Mieszkańcy  gminy                                                                          
 
Porządek  obrad :     
1.Otwarcie  obrad.   
2.Przyjęcie  protokołów :  Nr  XVIII/2012  z  sesji odbytej w dniu 07 maja 2012 roku oraz  
   Nr XIX/2012 z sesji  odbytej  w dniu 22 maja 2012 roku.  
3.Sprawozdanie  z  pracy  Wójta  Gminy.  
4.Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania budżetu Gminy  Sienno w 2011  roku. 
5.Przyjęcie  uchwały  w  sprawie zatwierdzenia  sprawozdania finansowego  za 2011  rok. 
6.Przyjęcie  uchwały  w  sprawie  absolutorium. 
7.Przyjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  w Uchwale  Budżetowej  na  rok  2012. 
8.Przyjęcie  uchwały  w sprawie  zmiany  w  Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2012-2020 . 
9.Przyjęcie  uchwały  w sprawie  okręgów  wyborczych  w Gminie Sienno. 
10.Przyjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany uchwały w sprawie określenia  szczegółowych  
     warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze oraz częściowego lub całkowitego 
     zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 
11.Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu w ramach Programu 
     Operacyjnego Kapitał  Ludzki 2007-2013 dofinansowanego z Europejskiego Funduszu 
     Społecznego. 
12.Informacja na temat funkcjonowania oświaty w gminie Sienno. 
13.Informacja  na temat stanu realizacji zadań inwestycyjnych  w 2012 roku. 
14.Interpelacje  i  wnioski. 
15.Elektrownie wiatrowe  w  gminie Sienno  
     - informacja firmy Contino Epsilon spółka z o.o. 
     - dyskusja . 
 

 
Przebieg obrad: 

Ad.1.Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy  Antoni  Ćwikliński . Powitał radnych , 
zaproszonych gości , sołtysów oraz pracowników administracji obecnych na sali obrad . Po 
sprawdzeniu podpisów na liście obecności stwierdził quorum do podejmowania prawomocnych 
uchwał .   
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Przewodniczący  Rady  Gminy  przedstawił  proponowany  porządek obrad . 
Radny  Zbigniew  Tuzinek  przeprosił  za zamieszanie , jakie  wywołał  na  poprzedniej  sesji   
w  związku z  przyjęciem  protokołu .  Wniósł  o  rozszerzenie  punktu  obrad ,  w  którym  
informacje  na  temat  elektrowni  wiatrowych  przedstawiać  będzie  firma  „Contino”  o  dyskusję  
społeczną  na  temat  elektrowni  wiatrowych .  Wniosek  argumentował  tym ,  że  sprawa  
elektrowni  wiatrowych  budzi  kontrowersje .  W  sesji  będą  uczestniczyć  zainteresowani  
tematem  mieszkańcy   i  chcieliby  zabrać  głos  w  tej  sprawie . 
Radny  Stanisław  Jeruzal  poparł  wniosek  twierdząc , iż  należy  wysłuchać  mieszkańców . 
Wójt  Gminy  Stanisław  Pora  zwrócił  uwagę , że  warunki  lokalowe  sali  obrad  ograniczają  
możliwość  uczestniczenia  dużej  grupy  mieszkańców .  Zasugerował ,  aby  w  dniu  dzisiejszym  
wysłuchać  informacji  firmy ,  a  dyskusję  z  mieszkańcami  zorganizować  w innym  terminie   
i  dogodniejszym  miejscu  np.  w  sali  widowiskowej  Gminnego  Ośrodka  Kultury . 
Radny  Jerzy  Mazur  poparł  wniosek . 
Radny  Andrzej  Małaczek  wyraził  opinię ,  że  należy  wysłuchać  mieszkańców ,  jeżeli  będą  
uczestniczyć  w  sesji . 
Innych  wniosków  ani  uwag  nie  zgłoszono . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  zarządził  głosowanie  nad  wnioskiem  radnego  
Zbigniewa  Tuzinka . 
Rada  wniosek  przyjęła  w  głosowaniu  jawnym ,  13  głosami  za ,  przy  2  głosach  
wstrzymujących ,  głosów  przeciwnych  nie  było ,  na  ustawowy  skład  15  radnych . 
Radny  Wojciech  Burek  stwierdził ,  że  niepotrzebne  są  emocje ,  bo  nie  wiadomo ,  czy  
elektrownie  będą  na  terenie  gminy . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  porządku  
obrad  z  uwzględnieniem  wniosku  radnego  Tuzinka . 
Rada  przyjęła  porządek  obrad  XX  sesji  w  głosowaniu  jawnym ,  13  głosami  za ,  przy  2  
głosach  wstrzymujących ,  głosów  przeciwnych  nie  było ,  na  ustawowy  skład  15  radnych . 
 
Ad.2.Radni  nie  zgłosili  uwag  do  protokołu  z  sesji  odbytej  w  dniu  07  maja 2012 roku . 
Przewodniczący  Rady Gminy  Antoni  Ćwikliński zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem protokołu . 
Rada przyjęła protokół Nr XVIII/2012 w głosowaniu jawnym , jednogłośnie , 15 głosami za ,  na  
ustawowy  skład  15 radnych . 
Radni  nie  zgłosili  uwag  do  protokołu  z  sesji  wyjazdowej odbytej  w  dniu  22  maja 2012 roku . 
Przewodniczący  Rady Gminy  Antoni  Ćwikliński zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem protokołu . 
Rada przyjęła protokół Nr XIX/2012 w głosowaniu jawnym , 11 głosami za ,  przy  4  głosach  
wstrzymujących ,  głosów  przeciwnych  nie  było ,  na  ustawowy  skład  15 radnych . 
Radny  Zbigniew  Tuzinek  zabrał  głos  w  kwestii  formalnej .  Wskazał , iż  należy  głosować  albo  
za   albo  przeciw .  Radni  nie  uczestniczący  w  sesji  wyjazdowej  mogli  zapoznać  się z  
protokołem ,  a  wstrzymanie  się  od  głosowania  to  okazanie  votum nieufności dla referenta . 
 
Ad.3.Wójt  Gminy  Stanisław  Pora  przedstawił  sprawozdanie z pracy w okresie między sesjami 
informując  o  następujących  sprawach : 
-wydano  dziesięć  zarządzeń ; 
-skierowano  do  Rady  Gminy  pięć  projektów  uchwał ; 
-przeprowadzono  konkurs  na  stanowisko  dyrektora  ZSOiP  w  Siennie .  Z  dwóch  złożonych 
 ofert  komisja  konkursowa  wybrała  Pana  Czesława  Sieczkę .  Po  zatwierdzeniu wyników 
 konkursu  Wójt  powierzył  Panu  Czesławowi  Sieczce  stanowisko  dyrektora  na  okres  5  lat ; 
-przeprowadzono  przetarg na  wybór  wykonawcy  ogrodzenia  przy  nowym  boisku -  wybrano 
 ofertę  firmy  z  Radomia  za  kwotę  167.999,00 ; 
-do  projektu  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  Gminy 
  Sienno  w  przewidzianym  terminie tj.  do  dnia  24  maja  2012  roku  zgłoszono  99  uwag ,  trwa 
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 ich  ocena .  Uwagi  uwzględnione  zostaną  wprowadzone  do  projektu  studium ,  uwagi  nie 
uwzględnione  zostaną  przekazane  wraz  z  projektem  studium  do  Rady  Gminy . 
Radny  Adam  Heba  zapytał ,  czy  są  to  uwagi  indywidualne ,  czy  zbiorowe . 
Wójt  Gminy  odpowiedział ,  iż    wpłynęło  99 uwag .  Nie  ma  znaczenia ,  czy  są  to  uwagi  
indywidualne ,  czy  zbiorowe . 
Nie  zgłoszono  innych  pytań  ani  uwag do  przedstawionego  sprawozdania . 
 
Ad.4.Przewodniczący Rady Gminy Antoni  Ćwikliński  udzielił  głosu  Wójtowi  Gminy Sienno . 
Wójt  Gminy  Stanisław  Pora  przedstawił  realizację  dochodów  i  wydatków  w  2011  roku .  
Szczegółowo omówił  realizację  zadań  inwestycyjnych  oraz  stan  budżetu  na  zakończenie roku ,  
przedstawił  informację  o  stanie  mienia .  Poinformował ,  iż  komisje  problemowe  zapoznawały  
się  ze  sprawozdaniem  i  nie  zgłosiły  uwag  do  wykonania  budżetu  w  roku 2011 .  
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni Ćwikliński  poprosił  o  odczytanie  opinii  R.I.O .  
Skarbnik  Gminy  Jolanta  Karolik  odczytała  Uchwałę  Składu  Orzekającego  Regionalnej Izby  
Obrachunkowej  w Warszawie  Nr Ra.156.2012  z  dnia  17 kwietnia 2012  roku  w sprawie  opinii  
o  przedłożonym  przez  Wójta  Gminy  w  Siennie  sprawozdaniu  z wykonania  budżetu  za  rok  
2011 . 
Nie  zgłoszono  uwag  ani  pytań . 
Przewodniczący  Rady Gminy  Antoni  Ćwikliński otworzył  dyskusję nad  sprawozdaniem   
z wykonania  budżetu  za  2011 rok . 
Nie  zgłoszono  głosów  w  dyskusji . 
Radny  Stanisław  Jeruzal wypowiedział  się ,  że  jeżeli  nikt  nie  zabiera  głosu  dyskusji ,  to  
znaczy ,  że  nie  ma  zastrzeżeń  do  realizacji  budżetu . 
Komisje  problemowe  nie  zgłosiły  uwag  do  realizacji  budżetu  za  2011  rok  . 
    
Ad.5.Skarbnik  Gminy  Jolanta  Karolik  omówiła  sprawozdanie  finansowe  za  2011  rok . 
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej Zbigniew Tuzinek   poinformował ,  iż  Komisja  zaopiniowała  
pozytywnie  sprawozdanie  finansowe .  Przedłożył  projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  
sprawozdania  finansowego  za 2011 rok . 
Nie  zgłoszono uwag  ani  pytań  do  projektu  uchwały . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  uchwały  w  sprawie  
zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  za  2011  rok . 
Rada  przyjęła  uchwałę  Nr  XX/87/2012  w głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie ,  15  głosami  za ,  
na  ustawowy  skład  15  radnych . 
 
Ad.6.Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  udzielił  głosu  Komisji  Rewizyjnej . 
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Zbigniew  Tuzinek  przedstawił  uchwałę  Komisji  Rewizyjnej  
Nr  1/2012  z  dnia  24  maja  2012  roku  w  sprawie  wniosku  o  udzielenie  absolutorium  
Wójtowi  Gminy  za  wykonanie  budżetu  w  2011  roku  wraz  z  uzasadnieniem . 
Nie  zgłoszono  uwag  ani  pytań . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  poinformował ,  iż  wniosek  Komisji  Rewizyjnej  
w sprawie  absolutorium  został przekazany  do  R.I.O  celem  zaopiniowania .   
Skarbnik  Gminy  Jolanta  Karolik  odczytała  Uchwałę  Nr  Ra.223.2012  Składu  Orzekającego  
Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Warszawie  z  dnia  4  czerwca  2012  roku  w  sprawie  opinii  
o przedłożonym  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  w  Siennie  w  sprawie  udzielenia  
Wójtowi absolutorium  z  wykonania  budżetu  za  rok 2011 . 
Nie  zgłoszono  pytań  ani  uwag  do  przedstawionej  opinii . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  zarządził  głosowanie  nad  wnioskiem  Komisji 
Rewizyjnej  o  udzielenie  Wójtowi  Gminy  absolutorium  za  wykonanie  budżetu  w  2011  roku .  
Odczytał  tekst  uchwały  w  sprawie  absolutorium . 
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Rada  przyjęła uchwałę  Nr  XX/88/2012  w  głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie , 15  głosami  za , 
na  ustawowy  skład  15  radnych . 
 
Ad.7. Skarbnik  Gminy  Jolanta  Karolik  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian   
w  Uchwale  Budżetowej  na  2012  rok . 
Radny  Zbigniew  Tuzinek  zapytał , czy  środki  na  zakup  gruntu  pod  drogę  w  Wierzchowiskach  
dotyczą  tej  samej  drogi ,  o  której  była  mowa  w  ubiegłym  roku . 
Wójt  Gminy  Stanisław  Pora  wyjaśnił ,  iż  jest  to  wydatek  o  którym  była  mowa  w  roku  
ubiegłym ,  który  do  tego  czasu  nie  został   uregulowany  i  teraz  jest  wprowadzany . 
Radny  Zbigniew  Tuzinek  porosił  o  przybliżenie ,  jakiej  części  budynku  dotyczy  wymiana  
drzwi  w  budynku  po  szkole  w  Gozdawie . 
Skarbnik  Gminy  Jolanta  Karolik  wyjaśniła ,  iż  jest  to w  części  użyczonej  na  prowadzenie  
Niepublicznej  Szkoły  Podstawowej . 
Radny  Zbigniew  Tuzinek zapytał  o  środki  na  zwiększenie  dotacji  do  szkół  niepublicznych   
o  kwotę  60.000 zł . 
Skarbnik  Gminy  wyjaśniła ,  iż  konieczność  zwiększenia  dotacji  wynikła z  niedoszacowania . 
Radny  Zbigniew  Tuzinek  pogratulował  dyrektorowi  ZS  w Jaworze  Soleckim  inicjatywy  
w  pozyskaniu  dodatkowych  środków  na  edukację  dzieci . 
Przewodniczący  Komisji  Budżetowej Paweł  Pastuszka  poinformował ,  iż  komisja  zaopiniowała  
pozytywnie  projekt  uchwały .  Zapytał  jakie  są  plany  w  stosunku  do  budynku  po  baraku  przy  
nowym  boisku .  Czy  planowana  jest  rozbiórka  czy  też  modernizacja ,  bo  budynek  szpeci  
wizerunek  boiska  i  koniecznie  trzeba  coś  z  tym  zrobić .   
Wójt  Gminy  Stanisław  Pora  odpowiedział , iż  budynek  zostanie  rozebrany . Po  
przekalkulowaniu  kosztów  okazało  się ,  że  modernizacja  nie  jest  opłacalna .  
Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  poinformował ,  iż  Komisja  Budżetowa  dyskutowała  nad  
tą  sprawą  i  jest  zdania ,  że  należy  przeznaczyć  środki  w  budżecie  i budynek  rozebrać . 
Nie  zgłoszono  innych  pytań  ani  uwag  do  projektu  uchwały . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  zarządził  głosowanie  nad   przyjęciem  uchwały  
w  sprawie  zmian  w  Uchwale  Budżetowej  na  2012  rok . 
Rada  przyjęła  uchwałę  Nr XX/89/2012  w  głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie ,  15  głosami  za ,  
na  ustawowy  skład  15  radnych . 
  
Ad.8. Skarbnik  Gminy  Jolanta  Karolik  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany   
w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy  Sienno  na  lata 2012-2020 . 
Nie  zgłoszono  uwag  ani  pytań  do  projektu  uchwały . 
Przewodniczący  Komisji  Budżetowej Paweł  Pastuszka  poinformował ,  iż  komisja  zaopiniowała  
pozytywnie  projekt  uchwały . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  zarządził  głosowanie  nad   przyjęciem  uchwały. 
Rada  przyjęła  uchwałę  Nr XX/90/2012  w  głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie ,  15  głosami  za ,  
na  ustawowy  skład  15  radnych . 
 
Ad.9.Sekretarz  Gminy  Piotr  Dąbrowski  udzielił  wyjaśnień  do  projektu  uchwały  w  sprawie  
okręgów  wyborczych  w  Gminie  Sienno .  Poinformował ,  iż  w  roku  ubiegłym  weszły  w  życie  
nowe  przepisy regulujące  przeprowadzanie  wyborów  powszechnych .  Przepisy  te  wprowadziły  
zasadę  okręgów  jednomandatowych  w  gminach  wiejskich  i  zobligowały  Radę  do  zmiany  
podziału  na  okręgi  wyborcze .  W  gminie  Sienno  konieczność   zmian  zachodzi  tylko  w  okręgu  
nr 1  obejmującym  Sienno i  Pragę  Górną ,  który  jako  jedyny  jest  okręgiem  dwumandatowym .  
W  jego  miejsce  wyodrębnione  zostały  dwa  okręgi  jednomandatowe .  Sekretarz  Gminy  
poinformował ,  ze  nowy  podział  będzie  obowiązywał  od  przyszłej  kadencji .   Następnie  
zwrócił  uwagę  na  liczbę  mieszkańców  w poszczególnych  obwodach .  Wskazał , iż  blisko  
górnej  granicy  jest  okręg  wyborczy  obejmujący  Kochanówkę ,  Krzyżanówkę  i  Dębowe  Pole ,  
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a  blisko  dolnej  granicy  okręg  Aleksandrów  Duży  ,  Zapusta .  Na  koniec  poinformował ,  iż  
jesienią  przyjęta  zostanie  uchwała  w  sprawie  obwodów  głosowania . 
Nie  zgłoszono  pytań  ani  uwag  do  projektu  uchwały . 
Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  Adam  Mazur  poinformował ,  
iż  Komisja  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  odczytał  tekst uchwały  i  zarządził  głosowanie  
nad   jej  przyjęciem . 
Rada  przyjęła  uchwałę  Nr XX/91/2012  w  głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie ,  15  głosami  za ,  
na  ustawowy  skład  15  radnych . 
 
Ad.10. Sekretarz  Gminy  Piotr  Dąbrowski  udzielił  wyjaśnień  do  projektu  uchwały  w  sprawie  
zmiany uchwały w sprawie określenia  szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 
usługi opiekuńcze oraz częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich 
pobierania .  Zwrócił  uwagę ,  iż  ostatnia  uchwała  w  tej  sprawie  przyjęta  była  w  2004  roku ,  
uaktualnienia  wymagały  kryteria  dochodowe ,  wprowadzono  tez  zapis  pozwalający  na  
zastosowanie  ulg  w szczególnych  przypadkach .  
Nie  zgłoszono  pytań  ani  uwag  do  projektu  uchwały . 
Przewodniczący  Komisji  Oświaty  Kultury  i  Zdrowia  poinformował ,  iż  Komisja zaopiniowała  
pozytywnie  projekt  uchwały . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  odczytał  tekst uchwały  i  zarządził  głosowanie  
nad   jej  przyjęciem . 
Rada  przyjęła  uchwałę  Nr XX/92/2012  w  głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie ,  15  głosami  za ,  
na  ustawowy  skład  15  radnych . 
Radny  Zbigniew  Tuzinek  opuścił  salę  obrad . 
 
Ad.11. Sekretarz  Gminy  Piotr  Dąbrowski  udzielił  wyjaśnień  do  projektu  uchwały  w sprawie 
zatwierdzenia do realizacji projektu w ramach Programu Operacyjnego Kapitał  Ludzki 2007-2013 
dofinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego .  Poinformował ,  iż  dyrektor Zespołu 
Szkół w  Jaworze  Soleckim  opracował  wniosek  i  uzyskał  środki  na  prowadzenie  zajęć   
w  ramach edukacji  przedszkolnej .  Sekretarz  nadmienił , iż  projekt  jest  w całości  sfinansowany  
z  Europejskiego  Funduszu  Społecznego .  Gmina  nie  ponosi  żadnych  kosztów , szkoła  ponosi  
tylko  wkład  pozafinansowy . 
Radny  Stanisław  Jeruzal  opuścił  salę  obrad . 
Przewodniczący  Komisji  Oświaty  Kultury  i  Zdrowia  poinformował ,  iż  Komisja zaopiniowała  
pozytywnie  projekt  uchwały . 
Nie  zgłoszono  pytań  ani  uwag  do  projektu  uchwały . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  odczytał  tekst uchwały  i  zarządził  głosowanie  
nad   jej  przyjęciem . 
Rada  przyjęła  uchwałę  Nr XX/93/2012  w  głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie ,  13  głosami  za ,  
na  ustawowy  skład  15  radnych . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antonii  Ćwikliński  zarządził  dwudziestominutową  przerwę . 
Po  przerwie  wznowiono  obrady . 
 
Ad.12.Wójt  Gminy  Stanisław  Pora  poinformował ,  iż  Gmina  Sienno  prowadzi  dwa  zespoły  
szkół  w  Siennie  i  w  Jaworze  Soleckim .  Oprócz  tego  funkcjonują  dwie  szkoły  niepubliczne   
w  Gozdawie  i  Kochanówce .  Poprosił  dyrektorów  o  krótkie  streszczenia  informacji  
przekazanych  na  piśmie . 
Jako  pierwszy  informację  na  temat  funkcjonowania  ZSOiP  w Siennie  przedstawił  dyrektor  
Czesław  Sieczka .  Zwrócił  uwagę  na  duże  koszty  funkcjonowania  oświaty ,  poinformował   
o  posunięciach  zastosowanych  celem  obniżenia  kosztów  utrzymania  szkoły . 
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Dyrektor  ZS  w  Jaworze  Soleckim  Paweł  Niedziela  poinformował ,  iż  jego  szkoła  również  
szuka  oszczędności .  Dyrektor  podkreślił , iż  w  zatrudnieniu  kadry  pedagogicznej  osiągnięte  
zostało  minimum  dla  prawidłowego  wypełniania  funkcji  edukacyjnej ,  szkoła  poszukuje  
dodatkowych  środków  na  edukację  dzieci  i  młodzieży .  Podziękował  za  zrozumienie  potrzeb  
w  zakresie  poprawy  warunków  nauki  i  zatwierdzenie  termomodernizacji  budynku  szkoły .  Na  
koniec  zgłosił  pilną  potrzebę  wykonania  przy  szkole  placu  manewrowego  dla  autobusu  
dowożącego  uczniów . 
Zastępca  Wójta  Gminy  pani  Alicja  Zimak  odczytała  informacje  na  temat  funkcjonowania  
Niepublicznej  Szkoły  Podstawowej  w  Gozdawie  oraz  Niepublicznej Szkoły  Podstawowej  
w  Kochanówce  przekazane  Radzie  Gminy  przez  dyrektorów  tych  placówek . 
Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury  i  Zdrowia  Krzysztof  Sieczka  poinformował ,  iż  Komisja  
oceniła  pozytywnie  funkcjonowanie  oświaty  gminnej . 
Członek  Komisji  Wojciech  Kaczorowski  poinformował ,  iż  Komisja  sugerowała  połączenie  
dwóch  oddziałów  klasy  szóstej szesnasto-  i  siedemnastoosobowych w  jeden  oddział . 
Nie  zgłoszono uwag  ani  pytań  do  przedstawionych  informacji. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  zamknął  ten  punkt  obrad . 
 
Ad.13.Wójt  Gminy  Stanisław  Pora  omówił  stan  realizacji  inwestycji  zaplanowanych  na  2012  
rok (pisemna informacja  w  załączeniu  do  protokołu) . 
Radny  Zbigniew  Tuzinek  wyraził  ubolewanie , że  tylko  część  drogi  w  Jaworskiej  Woli  została  
wykonana , a  nie  całość . 
Wójt  Gminy  Stanisław  Pora  odpowiedział ,  że  tyle  było  zaplanowane . 
Radny  Wojciech  Kaczorowski  zapytał ,  czy  brana  jest  pod  uwagę  modernizacja  ulicy  
Partyzantów  w  Siennie , której  stan  jest  fatalny . 
Wójt  Gminy  Stanisław  Pora  odpowiedział ,  że  droga  ta  była  brana  pod  uwagę i  złożony  
został  wniosek  o  dofinansowanie ,  ale  nie  przeszedł .  Trzeba  czekać  na  możliwość  
dofinansowania . 
Nie  zgłoszono  innych  pytań  do  informacji  przedstawionej  przez  Wójta  Gminy . 
 
Ad.14.Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński poprosił o zgłoszenie przez  radnych 
interpelacji  i wniosków . 
Radny  Paweł  Pastuszka przypomniał , iż  składał  wniosek  o  wytyczenie  drogi  Stara  Wieś – 
Grabowiec .  Przypomniał  też ,  że  były  nawet  ustalenia - gmina  Sienno  wytyczy  drogę ,   
a  gmina  Rzeczniów  zabezpieczy  równiarkę . 
Radny  Stanisław  Jeruzal  przypomniał  o  konieczności  wytyczenia  drogi  w  Eugeniowie  od  
strony  posesji  p. Czarneckiego  w  kierunku  Bałtowa . 
Radny  Adam Mazur  zgłosił  wniosek  o  wyprofilowanie  drogi  w  Wygodzie  od  posesji p. Dudka . 
Radny  Andrzej  Małaczek  przypomniał  zgłaszany  wniosek  o  wyprofilowanie  drogi  na  granicy  
miejscowości  Kadłubek  i  Gozdawa  zniszczonej  przez  pojazdy  firmy  poszukującej  gazu  na  tym  
terenie . 
Radny  Tadeusz  Zagożdżon  zapytał  jak  przedstawia  się  sprawa  solarów . 
Wójt  Gminy  Stanisław  Pora  odpowiedział ,  iż  sprawa  utknęła ,  bo  było za  mało  środków   
w  budżecie  województwa ,  ale  prawdopodobnie  ruszy  ponownie  w  tym  roku . 
Radny  Adam  Heba  prosił  o  interwencję  w sprawie  wyorywania  drogi w Nowej  Wsi .  Zgłosił  
konieczność  oczyszczenia  drogi  w  kierunku  Ludwikowa ,  ponieważ  gałęzie  drzew  zwisają  do  
poziomu  drogi   i  utrudniają  przejazd .  Ponowił  wniosek  o uporządkowanie  placu w Nowej  Wsi  
przekazanego  gminie  pod  budowę  świetlicy . 
Radny  Zbigniew  Tuzinek  zapytał , czy w  sytuacji ,  gdy  rolnik  wyoruje  drogę  nie  można  podjąć  
bardziej  radykalnych  środków i  ukarać  aby  było  ostrzeżeniem  dla  innych . 
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Radna  Lidia  Łepecka  zapytała  od  kiedy  właściciele  szamb  będą  mogli  uzyskać  dopłatę  do  
odprowadzania  ścieków  . 
Sekretarz  Gminy Piotr  Dąbrowski  odpowiedział , że  już  mogą ,  tylko  najpierw  należy zawrzeć  
umowę  z  ZUK . 
Sołtys  wsi  Wierzchowiska  Drugie  podziękował  za  remont  drogi . 
Sołtys  wsi  Osówka  zapytał ,  jak  przedstawia  się  sprawa  sprzedaży  budynku  po  dawnej szkole  
w Aleksandrowie  Dużym  oraz  remontu  drogi w Osówce . 
Sołtys  wsi  Aleksandrów  Duży  porosił  o  wycięcie  gałęzi  drzew  zwisających  nad  drogą  oraz  
zobowiązanie  właścicieli  do  uporządkowania  posesji  p. Kocjan  i  p. Łepecka  w  Aleksandrowie 
Dużym . 
Nie  zgłoszono  innych  wniosków . 
 
Ad.15.Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  udzielił  głosu  przedstawicielom  firmy  
Contino Epsilon spółka z o.o. 
Przedstawiciele  firmy  Contino  Epsilon  Sp. z  o.o  przedstawili  informacje  o  działalności  firmy ,  
powstawaniu  elektrowni  wiatrowych – lokalizacji ,  budowie , infrastrukturze .  Wskazali  na  
korzyści  płynące  dla  gminy  z  lokalizacji  na  terenie  elektrowni  wiatrowych .  Wypowiedzi  
poparli  pokazem  slajdów .   
Jako  następny  głos  zabrał  uczestniczący  w  sesji  z  ramienia  firmy  „Contino”  sołtys  wsi  Łęki  
Dukielskie  położonej  w  województwie  podkarpackim .  Przedstawił  slajdy  z  budowy  
elektrowni  wiatrowych  w  Łękach  Dukielskich .  Na  przykładzie  własnej  miejscowości  omówił  
korzyści  dla  gminy  i  mieszkańców .  Podkreślił ,  iż  nie  dostrzega  się  negatywnego  
oddziaływania  elektrowni  wiatrowych  na  środowisko .  Odczucia  mieszkańców  co  do  emisji  
hałasu  są  różne -  w  większości ludzie  nie  słyszą  hałasu  ,  tak  samo  z  zakłócaniem  sygnału  
telewizji  naziemnej . 
Radny  Zbigniew  Tuzinek zwrócił  się  do  przedstawicieli  firmy  „Contino”  prosząc  o  wyjaśnienie  
następujących  wątpliwości : 
 – skoro  firma  jest  bogata  i  przystępuje  do  tak  kapitałochłonnych  inwestycji  to  dlaczego  jej  
kapitał  zakładowy  wynosi  tylko  5.000 zł ; 
- dlaczego  firma  generuje  konflikty  społeczne  przystępując  do  inwestycji  w terenach  
zaludnionych , a  nie  lokalizuje  elektrowni  wiatrowych  na  morzu  albo  np.  na  ziemiach  
zachodnich , które  są  słabo  zaludnione albo  w  lasach ,  gdzie  nie  przeszkadzałyby  nikomu 
skoro  firma  twierdzi , że  nie  ma  negatywnego  wpływu  na  faunę .  Zapytał  też  o  wyniki  
prowadzonego  przez  firmę  monitoringu  ptaków . 
Przedstawiciel  firmy  „Contino”  udzielił  odpowiedzi .  Firma  „Contino” Epsilon  Sp. z o.o  jest  
oddziałem  dużej  firmy ,  jej  zadaniem  jest  ulokowanie  elektrowni  wiatrowych  i  stąd  mały  
kapitał .  Kapitał  firmy  macierzystej  to  300  turbin  w  całej  Europie .  Poinformował , iż  przepisy  
zabraniają  budowy  elektrowni  w  lesie ,  wymagana  minimalna  odległość   od  lasu  to  200  m .  
Również prawo  morskie   nie  przewiduje na  razie  budowy  elektrowni  wiatrowych  w morzu .  
Zapewnił ,  iż  celem  firmy   nie  jest  skłócenie  środowiska , a wprost  przeciwnie -  poprzez  
sponsorowanie  różnych  imprez ,  budowę  boisk  sportowych ,  placów  zabaw firma  stara się  
zintegrować  mieszkańców .  Wyjaśnił ,  iż  działki  pod  budowę  elektrowni  są  dzierżawione  od  
właścicieli ,  a  nie  kupowane  ponieważ  kupno  przez  spółkę  z  kapitałem  zagranicznym  jest  
bardzo  trudne .  Poinformował ,  że  dopiero  po  uchwaleniu  planu  zagospodarowania  
przestrzennego  firma  będzie  mogła  wystąpić  o  zezwolenie  na budowę . 
Radny  Wojciech  Kaczorowski  zapytał ,  czy  mieszkańcy  gminy ,  w  której  zlokalizowane  są  
wiatraki  mogą  kupować  taniej  energię  elektryczną . 
Przedstawiciel  firmy  odpowiedział ,  iż  na  obecną  chwilę  nie  ma takiej  możliwości . 
Radny  Adam  Heba  wyraził  obawę ,  że  z  dochodami  dla  gminy  może  być  różnie .  Przekazał , 
iż  w  trakcie  wizyty  w  gminie Margonin  przedstawiciel  gminy  informował ,  że  firma  zalega  
gminie  na  kwotę  3,5  mln  złotych . 
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Radny  Adam  Mazur  zwrócił  uwagę , że  na  mapce  z  lokalizacją  turbin  na  terenie  gminy  
przedstawionej  przez  firmę  nie  widnieje  turbina  w  obrębie  Piaskowa , a jeden  z mieszkańców  
informował ,  że  firma  prowadziła  z  nim  rozmowy .  Poprosił  o  wyjaśnienie . 
Przedstawiciel  firmy  wyjaśnił , iż  nie  planuje  się  wiatraków  w  Piaskowie ,  ta  osoba jest  
prawdopodobnie  właścicielem  działki  w  innej  miejscowości ,  gdzie  przewidziane  są  wiatraki  
 i dlatego  prowadzono  z  nią  rozmowy .  
Radny  Paweł  Pastuszka  zapytał , czy  są  jakieś  opracowania  dotyczące  szkodliwości  
oddziaływania  turbin . 
Przedstawiciel  firmy  odpowiedział ,  iż  są  różne  opracowania ,  różne  opinie i  różne  głosy .  
Jedni  widzą  szkodliwość ,  a  inni  nie .  Wskazał  na możliwość  zapoznania  się  na stronie  
internetowej  nagrania  z  posiedzenia  komisji  Senatu ,  gdzie  na  temat  oddziaływania  turbin  
wiatrowych  wypowiadają  się  specjaliści  różnych  dziedzin .  
Sołtys  wsi  Łęki  Dukielskie poinformował ,  iż  uczestniczył  w  tym  posiedzeniu prywatnie ,  na  
temat  oddziaływania  elektrowni  wiatrowych  wypowiadali  się  najlepsi  specjaliści .  Potwierdził , 
że  opinie  były  różne .  
Radny  Stanisław  Jeruzal  wyraził  obawę ,  że  skoro  cena  energii  wyprodukowanej  przez  
turbiny  wiatrowe  jest  wyższa ,  zakłady  energetyczne  mogą  podnieść  ceny  odbiorcom . 
Przedstawiciel  firmy  odpowiedział ,  iż  koszty  eksploatacji  turbin  są  niskie ,  ponieważ  energię  
generuje  wiatr .  Energia  tak wyprodukowana  jest  dużo  tańsza  od  wyprodukowanej w  sposób  
konwencjonalny .  Poinformował ,  iż  elektrownia  wiatrowa  nie  zaspokoi  zapotrzebowania  na  
energię ,  musi  współdziałać  z  elektrowniami  konwencjonalnymi .   
Radny  Zbigniew  Tuzinek ponowił  zapytanie  o  monitoring przelotu ptaków .  Zapytał  o syndrom 
turbiny wiatrowej oraz o  koszt  energii  wyprodukowanej  przez  turbiny  wiatrowe .  Wskazał , iż  
komisja  senacka  określa  energię  wiatrową  ,  jako  najdroższą  formę  energii .  Radny  wskazał  
też ,  iż  w  gminie  Łęki  Dukielskie  teren  na  którym  postawiono  wiatraki nie  jest  
wykorzystywany  rolniczo ,  a  na  terenie  gminy  Sienno  w  miejscu  przymierzanym  pod  wiatraki  
jest intensywne  rolnictwo,  są  nasadzenia .  Wyraził opinię , iż  praca  w  pobliżu  wiatraków  przez  
kilka  godzin  nie  będzie  obojętna  dla  organizmu .  Ciągły hałas  turbiny  w  granicach  40 dB   na  
pewno  działa  niekorzystnie .   
Przedstawiciel  firmy  „Contino”  odpowiedział , iż  monitoring  ptaków  nie  został  zakończony ,  
na  podstawie  dotychczasowych  badań  można powiedzieć ,  że  nie  ma  ich  dużo – więcej  
ptaków  jest  na terenach  południowych .  Odnośnie  cen  energii  poinformował ,  iż  najdroższa  
jest  słoneczna  a  najtańsza  wiatrowa .  Następnie  wyjaśnił , iż  turbina  nie  pracuje  przez  cały  
czas ,  ma  przestoje ,  kiedy  nie  ma  wiatru .  Podkreślił , że  nie  występuje  taka  choroba ,  jak  
syndrom turbiny  wiatrowej .  Poinformował ,  iż  opracowany zostanie  raport  oddziaływania .   
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  zapytał,  dlaczego  firma  jest  tak  bardzo  
zainteresowana  terenem  gminy  Sienno  i  czy  nie  może  budować  w  innym  miejscu . 
Przedstawiciel  firmy  „Contino”  wyjaśnił ,  iż  lokalizacja  jest  wybierana  w  oparciu  o  mapy  
terenu ,  mapy  wiatru .  Firmę  interesuje  nie  tylko  teren  gminy  Sienno  ale  też  gmina  
Rzeczniów  i  częściowo  Lipsko . Cały  cykl  przygotowań  trwa  dwa-trzy  lata ,  najpierw  robi  się  
badania ,  wykonuje  koncepcję ,  uzgadnia  z  Wójtem . 
Wójt  Gminy  Stanisław  Pora  zaprotestował ,  aby  nie  tworzyć  mitów  na  temat  jego  osoby ,  
gdyż  to  Rada  uchwala  studium , a  potem  plan  zagospodarowania  przestrzennego . 
Sołtys  wsi  Tarnówek  zwróciła  uwagę ,  że  w  Margoninie  i  Łękach  Dukielskich  elektrownie 
budowały  inne  firmy .  Słuchający  chcieliby  dowiedzieć  czegoś  dobrego  o  dokonaniach  firmy 
„Contino” ,  a  tymczasem  firma  chwali  się  dokonaniami  innych ,  zamiast  przekonywać ,  że  
jest  dobra . 
Przedstawiciel  firmy  „Contino”  wyjaśnił ,  iż  do  tej  pory  firma  nie  wykonywała  prac  w  kraju ,  
tylko  za  granicą .   
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Mieszkaniec  wsi  Kadłubek  Bogdan  Cieciora  zarzucił  Wójtowi  Gminy  niedopełnienie  obietnicy  
danej  przed  wyborami .  Wójt  obiecywał  wówczas ,  że  wiatraków  w  Kadłubku  nie  będzie ,   
a  dzisiaj  mówi ,  że  to  nie  zależy  od  niego , tylko  od  Rady .  Wyraził  obawę  o  swoje  
bezpieczeństwo  i  zdrowie  przy  pracy  w  dwuhektarowym  sadzie , w  pobliżu  którego  ma  
powstać  cztery  wiatraki . 
Przedstawiciel  firmy  „Contino”  uspokoił ,  że  można  pracować  bez  obaw , nic nie  powinno  
zaszkodzić . 
Wójt  Gminy  Stanisław  Pora  wyjaśnił ,  ze  na  spotkaniu  z  mieszkańcami  przed  wyborami  
uspokajał ,  że  wiatraków  nie  będzie ,  bo  nie  ma  zapisu  w  studium .  W  późniejszym  czasie  
też  mówił  o  tym . 
Mieszkaniec  wsi  Ludwików  Michał  Gałek  zapytał , dlaczego firma  składała  wniosek  o  zmianę  
planu  zagospodarowania  przestrzennego ,  jeśli  nie  ma  jeszcze  studium . 
Przedstawiciel  firmy „Contino”  wyjaśnił ,  iż  firma  złożyła  wniosek , ponieważ  wyraziła  
zainteresowanie  tym  terenem  pod  budowę  wiatraków .  Zwrócił  uwagę , że  plan  
zagospodarowania  przestrzennego  jest  uzależniony  od  uchwalenia  studium . 
Mieszkaniec  wsi  Ludwików  Michał  Gałek  przypomniał ,  iż  na początku  rozmów  o  wiatrakach  
firma  planowała  około  30  wiatraków  i  trudno  się  dziwić ,  że  mieszkańcy  obawiali  się  
o warunki życia . Teraz jest mniej , ale nadal pozostaje kwestia emisji hałasu , oblodzenia śmigieł .  
Zwrócił  uwagę ,  że  wiatraki  mające  powstać w  gminie  Sienno  miałyby  o  wiele  większą  moc , 
niż  oglądane  w  gminie  Margonin . 
Przedstawiciel  firmy  wyjaśnił ,  iż  zdarza  się ,  że  turbina  obladza  się  i  lód  spada  w  momencie  
ruszania .  Wyjaśniał ,  iż  nowe  turbiny  są  o  wiele  cichsze  i  wydajniejsze . 
Mieszkaniec  wsi  Kadłubek  Grzegorz  Bezak   poinformował ,  iż  robił pomiary  odległości i  wyszło  
mu  350 mb  od  zabudowań  do  działki ,  na której  ma  być  wiatrak ,  a nie  500  mb  jak  podaje  
firma .  Zapytał ,  od  jakiego  punktu  firma  mierzy  odległości . 
Przedstawiciel  firmy  odpowiedział , iż  odległości  przemierzane  są  na  mapach . Zaznaczył ,  że  
jeżeli  Rada  wprowadzi zapis  w palnie  dotyczący  odległości ,  to  firma  będzie  musiała  się  
stosować ,  w przeciwnym razie  nie  dostanie  zezwolenia . 
Radny  Grzegorz  Baranowski zapytał w  jakiej  odległości  może  być  pobudowany  budynek  o  
wysokości  20 mb ,  np. zakład  przetwórstwa ,  czy  nie  ma  do  tego  ograniczeń . 
Przedstawiciel  firmy  odpowiedział , że  budynek  przemysłowy  może  być  usytuowany  nawet  
pod  turbiną ,  zabudowa  mieszkalna   co  najmniej  500 mb  od  turbiny .   
Pan  Grzegorz  Bezak  poinformował , że  na  spotkaniu  wykonawca  studium informował , że  to  
firma  „Contino”  chciała  zmiany  studium .  Przypomniał ,  że  firma  przegrała  już  jakąś  sprawę . 
Przedstawiciel  firmy  „Contino”  wyjaśnił ,  iż  firma  nie  dostała  warunków  zabudowy  na  wieżę  
pomiarową  wiatrów ,  ale  teraz  jest  taka  zgoda  w  gminie  Rzeczniów . 
Wójt  Gminy  Stanisław  Pora  poinformował , iż  zgłoszone  zostały  uwagi  do  projektu  studium ,  
które zostaną  rozpatrzone  i  uwzględnione .  
Głos  zabrał  mieszkaniec  wsi  Ludwików  Pan  Franciszek  Lachowski .  Na  wstępie  odniósł  się do  
wypowiedzi dotyczących dochodów gminy  od  wiatraków -  w gminie  Margonin  wpływ  do  
budżetu  duży  i  niby  wszyscy  zadowoleni ,  ale  w  2010  roku  tamtejsza  Rada  zobowiązała  
Wójta  do wycofania  się  z  dalszego  usytuowania  elektrowni  wiatrowych  na terenie  gminy .  
Następnie  wskazał ,  iż  we  Francji  odległość  turbiny  od  zabudowań  nie  może  być  mniejsza ,  
niż  1,5 km ,  w  USA , Czechach  jest  to  3  km .  Wskazał ,  iż  firma  stosując  skalę  pomiaru  
dźwięków  nie  uwzględniła  infradźwięków .  W Hanowerze  robiono  takie badania  i  okazało się , 
że  poziom  infradźwięków  jest  bardzo  wysoki .  Zapytał ,  jakie  będą  faktycznie  dochody  dla  
gminy ,  bo  firma  i  Przewodniczący  Rady  podali  różne  kwoty .  Poinformował ,  iż  na  forum  
internetowym  miejscowości  Orzechowice  Chrapkowice  wypowiadają się  mieszkańcy ,  że  hałas  
jaki  generują  turbiny  jest  tak  wysoki ,  że  nie  można  porozmawiać .  Odniósł  się  też  do  
wystąpienia  sołtysa  wsi  Łęki  Dukielskie .  Stwierdził,  że  chciałoby  się  mieć tak  aktywnego 
sołtysa ,  ale  ciekawi  go ,  czy  sołtys  robi  to  wszystko  bezinteresownie . 
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Przedstawiciel  firmy  „Contino”  wyjaśnił ,  iż  firma  badawcza ,  na  którą  powołuje  się  
przedmówca  działa  na  rzecz  energii  konwencjonalnej  będącej  konkurencją . 
Sołtys  wsi  Łęki  Dukielskie wyjaśnił , iż  nikt  mu  nie  płaci  za  wystąpienia w  sprawie  elektrowni  
wiatrowych ,  robi  to  bezinteresownie .  Dodał , że  jest  to  reklama  dla  jego  miejscowości .  
Poinformował ,  iż  słyszał  wypowiedzi  profesora  Jurkiewicza  i  nie  są  dla  niego  wiarygodne . 
Mieszkaniec Tarnówka  Pan Włodzimierz  Walczyk  zarzucił ,  że  firma  nie  mówi  nic  o wiatrakach   
w  Tarnówku ,  a  przedstawiciele  firmy  prowadzili  rozmowy  z  mieszkańcami . 
Przedstawiciel  firmy  „Contino” wyjaśnił ,  iż  prowadzone  było  rozeznanie  w  Tarnówku ,  ale  
głównym  miejscem  lokalizacji  będą  okolice  wsi  Kadłubek ,  Janów . 
Pan  Włodzimierz  Walczyk  zwrócił  uwagę , że  firma  poczytuje sobie  za  plus  fakt  
sponsorowania  budowy  boisk ,  placów  zabaw  ale  jest to  iluzja ,  bo  firma  korzysta  z  dotacji   
i  w  rzeczywistości  za  to  wszystko  płacą  podatnicy .  Wyraził  opinię ,  że  w  przyszłości  nie  
będzie  miał  się  kto  bawić  na  tych  placach  zabaw ,  bo najbardziej  szkodliwe  jest  to ,  czego  
nie widać . 
Przedstawiciel firmy „Contino” wyjaśnił , iż elektrowni wiatrowych  nikt  nie  dotuje .  Jeśli  dotacje  
były ,  to  już  się  skończyły .  Zwrócił  uwagę ,  że  100  lat  temu  równie  sceptycznie  i  z obawą  
podchodzili  ludzie  do  kolei ,  do  elektryczności ,  a  ich  obawy  nie  potwierdziły  się . 
Mieszkanka  wsi  Tarnówek  Pani  Pastuszka  zapytała ,  czy  na  terenie  gminy  powstanie  tylko  
12  wiatraków  i  czy  w  Tarnówku  nie  planuje  się budowy . 
Przedstawiciel  firmy  „Contino”  odpowiedział ,  że  pierwotnie  na terenie  gminy  planowane  
było  27  sztuk ,  po  weryfikacjach  będzie  12  sztuk ,  ale  nie  planuje  się  budowy  w  Tarnówku . 
Pani  Pastuszka  zapytała ,  dlaczego  zatem  przedstawiciele  firmy  wydzwaniają  do  mieszkańców  
Tarnówka  i  namawiają  do  podpisania  umowy . 
Przedstawiciel  firmy  wyjaśnił ,  iż  firma  robi  rozeznanie .  Po  wybudowaniu  głównej  farmy , o  
ile  mieszkańcy  wyrażą  zgodę ,  powstanie  więcej  wiatraków . 
Mieszkaniec  wsi  Ludwików  Pan  Michał  Gałek  stwierdził ,  iż  mieszkańcy  nie  chcą na  tym  
terenie  wiatraków ,  a mimo  to  chce  się ich  na siłę  uszczęśliwić .  90%  mieszkańców  jest  
przeciwnych . 
Mieszkaniec  wsi  Kadłubek  Pan  Bogdan  Cieciora  poinformował , że  w spotkaniach  z  firmą  
„Contino”  uczestniczyło  12-14  osób ,  a nie  całe  społeczeństwo .  Tymczasem  firma  głosi ,  że  
społeczeństwo  zgadza  się  na wiatraki . 
Pan  Michał  Gałek  poinformował , iż  w  Radiu  Lipsko  mówi  się ,  że  mieszkańcy  zgadzają  się  
na  budowę  elektrowni  wiatrowych ,  co  nie  jest  prawdą ,  bo  w  spotkaniach  uczestniczyło  
niewielu  mieszkańców . 
Mieszkaniec  wsi  Kadłubek  Pan  Wiesław  Duraziński  wyraził  oburzenie ,  że  nikt  nie  informuje  
mieszkańców , rozmowy  są  prowadzone  poza  ich  plecami . 
Przedstawiciel  firmy  „Contino”  sprostował ,  że  firma  robi  wszystko  otwarcie ,  informuje  
mieszkańców ,  np.  w  czasie  kapel  podwórkowych  rozdawane  były  ulotki . 
Mieszkaniec  Nowej  Wsi  Pan  Kaczor  poinformował , ze  na  spotkaniu  w  Nowej  Wsi  było  
niedużo  mieszkańców ,  podobnie  w  Kadłubku , a  dwa  dni  później  Radio  Lipsko  podało  
informację , że  jest  zgoda  mieszkańców . 
Mieszkaniec  wsi  Ludwików  Pan  Franciszek  Lachowski  stwierdził , że  mieszkańcy  nie  mieli  
możliwości  wypowiedzenia  się ,  nie  byli poinformowani , a  termin  upłynął .  Wyraził  opinię ,  
że  urabia  się  środowisko  podając  do  Radia  Lipsko  informację ,  że  jest  zgoda  mieszkańców ,  
jeśli  firma  odsunie  się  z  wiatrakami  od  zabudowań ,  co  nie  jest  prawdą . 
Przewodniczący  Rady  Gminy Antoni  Ćwikliński  zwrócił  uwagę ,  że  na  sesji  nie  ma  czasu  na  
tego  typu  dyskusje . 
Mieszkanka  Sienna  Pani  Małgorzata  Napieraj  zaprotestowała , że  Rada  wybrana  została  przez  
mieszkańców  i  powinna  mieć  dla  nich  czas .  Dalej  wypowiedziała  się ,  iż  jest  lekarzem  i  z  
medycznego  punktu  widzenia uważa ,  że nie  ma  miejsca  na  elektrownie  wiatrowe  w gminie  



11 

Sienno ,  chyba  że  mieszkańcy  chcą  chorować ,  mieć  ciągle  migrenę .  Nie  miałaby  nic  
przeciwko ,  jeśli  byłyby  to  tradycyjne  wiatraki . 
Przewodniczący Rady Gminy  Antoni  Ćwikliński  zamknął  dyskusję  na  temat  elektrowni  
wiatrowych .  Stwierdził , iż  porządek  obrad  XX  sesji  został  wyczerpany  i  zamknął  sesję . 
 
Sporządził: 
                                                                                                                   Przewodniczący  Rady  Gminy   
 
                                                                                                                            Antoni   Ćwikliński 


